
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn tirsdag den 28. januar kl. 18.00 i 

Valdemarsgade 27  

Deltagere: Jens Andersen, Anton Pihl (fra kl. 19.30), René Rud Mikkelsen, Katrine Schøler Holmgaard, 

Claus Lautrup, Eva Rønne, Hans-Henrik Sørensen, Ole Bjørn Andersen, Christian Bjerregaard Holte, Claus 

Hansen, Anne Julie Glerup Hansen, Rikke Bang Christensen, Erik Sander Bojsen, Bjarne Ove Nielsen, 

Peter Hjørnet, Anni Brinkløv Jensen, Charles Kinch, Jesper Udsen og Kathrine Voigt Jensen. 

Stedfortrædere med stemmeret: Alberte Rud Mikkelsen og Anne Toksvig Bjerg 

Præster: Anita Rohwer, Barbara Jensen, Birgitte Kragh Engholm, Jette Steffensen, Lars Obel, Therese 

Møller, Liane Dambo, Lise Rasmussen, Maria Fihl, Niels Nymann Eriksen, William Salicath og Viggo 

Julsgaard. 

Medarbejderrepræsentanter: Pernille Jørgensen, Gry Hafstrøm, og Sandra Skov Fallesen. 

Afbud: Isabella Norlander Eriksen, Katrine Lindskov-Dahl, Marie Voldby, Maria Kynne, Thomas Frovin, 

Sofie Mach Christensen og Randi Stenholt 

Fra kontoret: Birgitte Schmidt Andersen, Christian Bang og Pernille Jørgensen (referent) 

 

1. Formalia  

Menighedsrådet godkendte dagsorden. Alberte Rud Mikkelsen aflagde menighedsrådsløftet. 

  

2. Kort introduktion til Sct. Matthæus Kirke  

Rikke Bang Christensen fortalte om Sct. Matthæus Kirke. Kirkens profil: Sct. Matthæus har et tema der 

hedder ”ro tro og eftertanke” og den profil refererer til de brugere der er åndeligt søgende. Der er meditation, 

silent retreate og yoga i kirken. Kirken har et velfungerende kirkeudvalg. Kirkeudvalget arbejder lige nu på 

kirkens ude areal. Kirken har i 2023 150-års fødselsdag.  

 

3. Valg til forberedende indstillingsudvalg vedr. præst i Enghave Kirke  

Beslutning: Menighedsrådet valgte Jens Andersen, Rikke Bang Christensen og Anne Hansen til det 

forberedende indstillingsudvalg– samt René Rud Mikkelsen som suppleant.  

 

4. Valg af medlem til Vesterbro Lokaludvalg  

Beslutning: Menighedsrådet valgte Bjarne Ove Nielsen til Vesterbro lokaludvalg.  

 

5. Valg af medlem til repræsentantskabet for Folkekirkens Skoletjenestesamarbejde for 

København og Frederiksberg  

Beslutning: Menighedsrådet valgte Maria Kynne til repræsentantskabet for Folkekirkens 

Skoletjenestesamarbejde for København og Frederiksberg. 

 

6. Godkendelse af opdateret samarbejdsaftale med Kirkens Korshær om Mariatjenesten og valg 

af medlemmer til samarbejdsudvalg vedr. Mariatjenesten  

Jens Andersen præsenterede ændringerne, der var fremhævet i materialet.  



 
 

 
 

Beslutning: Menighedsrådet godkendte den opdaterede samarbejdsaftale og valgte Jens Andersen 

(formand) og Lise Rasmussen til Samarbejdsudvalget.  

 

7. Introduktion til Landsforeningen af Menighedsråd  

Anton Pihl orienterede om Landsforeningen af Menighedsråd og Jens Andersen orienterede om frister for 

opstilling som delegeret til årsmødet og Distriktsforeningens generalforsamling 5/3.  

 

8. Nedsættelse af arbejdsgruppe om tværkirkelig begivenhed  

Beslutning: Menighedsrådet nedsatte er arbejdsgruppe beståede af Anni Brinkløv Jensen, Marie Voldby, 

Maria Fihl og Niels Nymann til at konkretisere forslag om tværkirkelig begivenhed eller gudstjeneste. 

 

9. Gudstjenester i uKirke  

Liane Dambo orienterede sammen med Eva og Anna (to teologistuderende, som er aktive i uKirke) om 

planerne med en fast månedlig søndagsgudstjeneste i uKirke. uKirke har et gudstjenesteudvalg og har i 

dette udvalg bestemt hvordan de gerne vil holde gudstjeneste i uKirke. Gudstjeneste er mere simpel end 

den traditionelle gudstjeneste. Der arbejdes temaer, det første er ”glæde”. Der er et nyt ritual hver søndag, 

som passer til temaet. Dette kunne være nadver, men det kunne også være andet, f.eks. at plante et frø. 

Der skal evalueres efter hver gudstjeneste  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte at en månedlig søndagsgudstjeneste bliver tilføjet til den gældende 

gudstjenesteplan.  

 

10. Meddelelser og efterretningssager  

a) Benjamin König indsættes som præst i Kristkirken søndag den 2/2 kl. 15.   

b) Præstestilling i Enghave Kirke er endnu ikke opslået. Der afventes møde med biskop og provst om 

normeringen.  

c) FU har godkendt afholdelse af fire børnehøjmesser i Kristkirken på højmessens plads fire søndage i 

foråret. Der er afsattes 43.500 kr. hertil. Der spares dog også et beløb vedr. sangerhonorarer.    

d) FU har godkendt oplæg til undersøgelse af arbejdsmiljø i og omkring uKirke. Undersøgelsen forventes af 

koste ca. 100.000 kr. 

e) Kordegn Jannie Klitgaard her fået orlov uden løn fra 1/2 – 31/12 2025. Karen Pedersen er ansat som 

vikar én dag om ugen og Jens Legaard to dage om ugen.  

f) Mai Seidelins ansættelse som kirke- og kulturmedarbejder tilknyttet børnearbejdet i Kristkirken er 

forlænger til 30/4 og fra 1/2 udvidet fra 15 til 20 timer om ugen. 

g) Jens Bundesen er fratrådt sin vikaransættelse som kirketjener. 

h) Aftale om udlån af Eliaskirkens krypt til AA-gruppe om onsdagen er opsagt for at skabe plads til 

nyoprettet FFI-kor. 

 

11. Mødeevaluering  



 
 

 
 

Jens Andersen lagde op til kort drøftelse af mødets forløb og mødematerialet.  

Der blev udtrykt ønske om, at dagordnen vises på skærm, og at der varsles nogle minutter før spisepausen 

slutter. 

 

12. Godkendelse af ændring i vedtægter for Folkekirken for Internationals – FFI  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte vedtægtsændring for Folkekirken for Internationals – FFI. 

 

13. Evt.  

Intet. 

 

14. Drøftelse af undersøgelsen af arbejdsmiljøet i og omkring uKirke og gadepræst 

Dette punkt blev behandlet for lukket døre uden medarbejderrepræsentanternes deltagelse. 

 

Punktet var sat på dagsorden efter ønske fra Therese Møller, som havde stillet en række spørgsmål om 

undersøgelsen, som Jens Andersen havde besvaret skriftligt. 

 

Lars Obel oplyste på Therese Møllers vegne, at hun nu havde fået svar på spørgsmålene, og selvom hun 

var uenig i den måde undersøgelsen var blevet nedsat på, måtte det nu handle om at komme videre med 

undersøgelsen. Therese ønskede også at beslutninger i forhold til det videre forløb, så vidt muligt bliver 

taget i MR.  

 

Menighedsrådet drøftede sagen. 


